



CANADA

CONSOLIDATION

CODIFICATION

An Act respecting cyber security,
amending the
Telecommunications Act and
making consequential
amendments to other Acts

Loi concernant la cybersécurité,
modifiant la Loi sur les
télécommunications et
apportant des modifications
corrélatives à d'autres lois

S.C. 2026, c. 9

L.C. 2026, ch. 9

Current to July 21, 2026

À jour au 21 juillet 2026

Published by the Minister of Justice at the following address:
<http://laws-lois.justice.gc.ca>

Publié par le ministre de la Justice à l'adresse suivante :
<http://lois-laws.justice.gc.ca>

OFFICIAL STATUS OF CONSOLIDATIONS

Subsections 31(1) and (2) of the *Legislation Revision and Consolidation Act*, in force on June 1, 2009, provide as follows:

Published consolidation is evidence

31 (1) Every copy of a consolidated statute or consolidated regulation published by the Minister under this Act in either print or electronic form is evidence of that statute or regulation and of its contents and every copy purporting to be published by the Minister is deemed to be so published, unless the contrary is shown.

Inconsistencies in Acts

(2) In the event of an inconsistency between a consolidated statute published by the Minister under this Act and the original statute or a subsequent amendment as certified by the Clerk of the Parliaments under the *Publication of Statutes Act*, the original statute or amendment prevails to the extent of the inconsistency.

LAYOUT

The notes that appeared in the left or right margins are now in boldface text directly above the provisions to which they relate. They form no part of the enactment, but are inserted for convenience of reference only.

NOTE

This consolidation is current to July 21, 2026. Any amendments that were not in force as of July 21, 2026 are set out at the end of this document under the heading “Amendments Not in Force”.

Shaded provisions in this document are not in force.

CARACTÈRE OFFICIEL DES CODIFICATIONS

Les paragraphes 31(1) et (2) de la *Loi sur la révision et la codification des textes législatifs*, en vigueur le 1^{er} juin 2009, prévoient ce qui suit :

Codifications comme élément de preuve

31 (1) Tout exemplaire d'une loi codifiée ou d'un règlement codifié, publié par le ministre en vertu de la présente loi sur support papier ou sur support électronique, fait foi de cette loi ou de ce règlement et de son contenu. Tout exemplaire donné comme publié par le ministre est réputé avoir été ainsi publié, sauf preuve contraire.

Incompatibilité — lois

(2) Les dispositions de la loi d'origine avec ses modifications subséquentes par le greffier des Parlements en vertu de la *Loi sur la publication des lois* l'emportent sur les dispositions incompatibles de la loi codifiée publiée par le ministre en vertu de la présente loi.

MISE EN PAGE

Les notes apparaissant auparavant dans les marges de droite ou de gauche se retrouvent maintenant en caractères gras juste au-dessus de la disposition à laquelle elles se rattachent. Elles ne font pas partie du texte, n'y figurant qu'à titre de repère ou d'information.

NOTE

Cette codification est à jour au 21 juillet 2026. Toutes modifications qui n'étaient pas en vigueur au 21 juillet 2026 sont énoncées à la fin de ce document sous le titre « Modifications non en vigueur ».

Les dispositions ombrées dans ce document ne sont pas en vigueur.

TABLE OF PROVISIONS

An Act respecting cyber security, amending the Telecommunications Act and making consequential amendments to other Acts

1	PART 1
	Telecommunications Act
11	PART 2
	Critical Cyber Systems Protection Act
11	Enactment of Act
12	Consequential Amendments
12	Office of the Superintendent of Financial Institutions Act
14	Nuclear Safety and Control Act
15	Transportation Appeal Tribunal of Canada Act
*16	Coming into Force
*16	Order in council
17	PART 3
	Five-year Review
17	Review of Act

SCHEDULE

TABLE ANALYTIQUE

Loi concernant la cybersécurité, modifiant la Loi sur les télécommunications et apportant des modifications corrélatives à d'autres lois

1	PARTIE 1
	Loi sur les télécommunications
11	PARTIE 2
	Loi sur la protection des cybersystèmes essentiels
11	Édiction de la loi
12	Modifications corrélatives
12	Loi sur le Bureau du surintendant des institutions financières
14	Loi sur la sûreté et la réglementation nucléaires
15	Loi sur le Tribunal d'appel des transports du Canada
*16	Entrée en vigueur
*16	Décret
17	PARTIE 3
	Examen
17	Examen de la loi

ANNEXE



S.C. 2026, c. 9

L.C. 2026, ch. 9

**An Act respecting cyber security,
amending the Telecommunications Act
and making consequential amendments
to other Acts**

[Assented to 15th June 2026]

**Loi concernant la cybersécurité, modifiant
la Loi sur les télécommunications et
apportant des modifications corrélatives à
d'autres lois**

[Sanctionnée le 15 juin 2026]

His Majesty, by and with the advice and consent of
the Senate and House of Commons of Canada, enacts
as follows:

Sa Majesté, sur l'avis et avec le consentement du
Sénat et de la Chambre des communes du Canada,
édicte :

PART 1

1993, c. 38.

Telecommunications Act

- 1 [Amendments]**
- 2 [Amendments]**
- 3 [Amendments]**
- 4 [Amendments]**
- 5 [Amendments]**
- 6 [Amendments]**
- 7 [Amendments]**
- 8 [Amendments]**
- 9 [Amendments]**
- 10 [Amendments]**

PARTIE 1

1993, ch. 38.

Loi sur les télécommunications

- 1 [Modifications]**
- 2 [Modifications]**
- 3 [Modifications]**
- 4 [Modifications]**
- 5 [Modifications]**
- 6 [Modifications]**
- 7 [Modifications]**
- 8 [Modifications]**
- 9 [Modifications]**
- 10 [Modifications]**

PART 2

Critical Cyber Systems Protection Act

Enactment of Act

11 [Amendments]

Consequential Amendments

R.S., c. 18 (3rd Suppl.), Part I.

Office of the Superintendent of Financial Institutions Act

12 [Amendments]

13 [Amendments]

1997, c. 9.

Nuclear Safety and Control Act

14 [Amendments]

2001, c. 29.

Transportation Appeal Tribunal of Canada Act

15 [Amendments]

Coming into Force

Order in council

***16 The provisions of this Part come into force on a day or days to be fixed by order of the Governor in Council.**

* [Note: Part 2 not in force.]

PART 3

Five-year Review

Review of Act

17 (1) Within five years after the day on which this Act receives royal assent, the Minister must complete a review of the provisions enacted or amended by this Act.

PARTIE 2

Loi sur la protection des cybersystèmes essentiels

Édiction de la loi

11 [Modifications]

Modifications corrélatives

L.R., ch. 18 (3^e suppl.), partie I.

Loi sur le Bureau du surintendant des institutions financières

12 [Modifications]

13 [Modifications]

1997, ch. 9.

Loi sur la sûreté et la réglementation nucléaires

14 [Modifications]

2001, ch. 29.

Loi sur le Tribunal d'appel des transports du Canada

15 [Modifications]

Entrée en vigueur

Décret

***16 Les dispositions de la présente partie entrent en vigueur à la date ou aux dates fixées par décret.**

* [Note : Partie 2 non en vigueur.]

PARTIE 3

Examen

Examen de la loi

17 (1) Dans les cinq ans suivant la date de sanction de la présente loi, le ministre effectue un examen des dispositions édictées ou modifiées par cette dernière.

Report

(2) Within 90 days after the conclusion of the review, the Minister must complete a report on the review that sets out the Minister's findings on the effectiveness of the measures provided by this Act respecting offences that are more easily committed using cyber technology, among other matters, and the Minister's recommendations, including any changes to any Act, such as the *Criminal Code*.

Tabling of report

(3) The Minister must cause the report to be tabled before each House of Parliament on any of the first 15 days on which that House is sitting after the report is completed.

Rapport

(2) Dans les quatre-vingt-dix jours suivant l'achèvement de l'examen, le ministre établit un rapport sur ce dernier qui comporte ses conclusions sur, entre autres, l'efficacité des mesures prévues dans la présente loi en lien avec les infractions dont la commission est facilitée par la cybertechnologie ainsi que ses recommandations, notamment quant aux modifications à apporter aux lois, dont le *Code criminel*, le cas échéant.

Dépôt du rapport

(3) Le ministre fait déposer le rapport devant chaque chambre du Parlement dans les quinze premiers jours de séance de celle-ci suivant son achèvement.

SCHEDULE

SCHEDULE 1

(Sections 2 and 6)

Vital Services and Vital Systems

Item	Vital Services and Vital Systems
1	Telecommunications services
2	Interprovincial or international pipeline and power line systems
3	Nuclear energy systems
4	Transportation systems that are within the legislative authority of Parliament
5	Banking systems
6	Clearing and settlement systems

SCHEDULE 2

(Sections 2 and 7, subsection 9(1) and section 10)

Classes of Operators and Corresponding Regulators

	Column 1	Column 2
Item	Class of Operators	Regulator

ANNEXE

ANNEXE 1

(articles 2 et 6)

Services critiques et systèmes critiques

Article	Services critiques et systèmes critiques
1	Services de télécommunication
2	Systèmes de pipelines et de lignes électriques interprovinciaux ou internationaux
3	Systèmes d'énergie nucléaire
4	Systèmes de transport relevant de la compétence législative du Parlement
5	Systèmes bancaires
6	Systèmes de compensations et de règlements

ANNEXE 2

(articles 2 et 7, paragraphe 9(1) et article 10)

Catégories d'exploitants et organismes réglementaires correspondants

	Colonne 1	Colonne 2
Article	Catégories d'exploitants	Organismes réglementaires